
                                                          Protokół Nr 22.2017

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 28 listopada 2017r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

 Stan rady - 15

Obecni radni – 14

Radni Rady Gminy obecni na sesji :

(zgodnie z listą obecności)

1.Czykwin Mikołaj

2. Misiejuk Włodzimierz

3.Czmiel Jan

4. Karpiuk Jerzy

5. Kot Michał

6. Kendyś Wiktor

7. Oksentiuk Nina

8. Rybak Mikołaj

9. Szimoniuk Walentyna

10. Szymaniuk Irena

11. Korch Wieczysław

12. Leoniuk Mikołaja

13. Holonko Mikołaj

14. Andrzej Karpiuk

Radny nieobecny 

1. Leon Mikulicz

Ponadto w sesji udział wzięli :

 1. Leon Małaszewski – Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne

2. Mikołaj Ławrynowicz – Sekretarz Gminy Dubicze Cerkiewne



3. Jarosław Gerasimiuk- Radny Powiatu Hajnowskiego

4. Anna Kulik – Skarbnik Gminy Dubicze Cerkiewne

5. Nina  Dobosz –Karpiuk - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiewnych

6. Halina Treszczotko – nauczyciel Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiewnych wraz z III klasą
Gimnazjum

oraz sołtysi wsi:  

1. Irena Kiryluk

2. Marek Chmara

            Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 12.00 otworzył 22 zwyczajną Sesję

 Rady  Gminy.  Stwierdził  obecność  14  radnych,  co  umożliwia  podejmowanie  prawomocnych

uchwał.  Przywitał  zaproszonych  gości,  Wójta  Gminy,  radnych,  sołtysów  oraz  wszystkich

pozostałych uczestniczących w sesji (listy obecności radnych i gości uczestniczących w obradach

stanowią załącznik do protokołu).

Do punktu 2

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał   porządek obrad, który brzmi

następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjecie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017.
5. Informacje Wójta Gminy o działalności między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
2) zatwierdzenia taryfy opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie Gminy Dubicze Cerkiew-
ne.
3) uchwalenia taryfy opłat dla zbiorowego odprowadzania nieczystości ciekłych do oczyszczalni 
ścieków na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne.
4) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar w 
Rodzinie  w Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2017 – 2022.
5)) zmian w budżecie gminy na 2017rok
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
10. Zamknięcie 22 Sesji Rady Gminy

Przewodniczący Rady  zwrócił się do Rady Gminy  o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propo-
zycji zmian lub poprawek do porządku obrad. 
Radni nie wnieśli zmian.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (14 obecnych, 14 głosów „za”) przyjęła powyższy

porządek obrad.



Do punktu 3

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na

stoliku protokolanta. Stwierdził on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub

uwagi będzie uważał, że protokół został przyjęty.

Do punktu 4

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 przedstawiła Pani
Nina Karpiuk Dobosz – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dubiczach Cerkiewnych. Na początku
swojego wystąpienia Pani dyrektor przedstawiła sytuację demograficzną, która w istotny sposób
wpływa na koszty prowadzenia placówki. Wynika z niej, że liczba dzieci zamieszkałych i zameldo-
wanych na terenie naszej Gminy utrzymuje się na podobnych poziomie, jednakże sytuacja jest o
tyle trudna, że część dzieci jest tylko zameldowanych w naszej Gminie natomiast obowiązek szkol-
ny spełniają w innych placówkach oświatowych. Wydatki na oświatę to znacząca część budżetu
każdego samorządu. Subwencja oświatowa naliczana jest od ilości uczniów. Ponieważ liczba ta od
lat  maleje,  subwencja  cały  czas  się  zmniejsza,  natomiast  koszty  funkcjonowania  szkoły   stale
rosną(podwyżki,  awanse,  pomoc materialna itp)  powoduje to  konieczność uzupełniania  budżetu
szkoły  ze  środków  własnych  Gminy.  W omawianym  roku  szkolnym  w  szkole  uczyło  się  92
uczniów i 17 przedszkolaków. Ogółem w 2016r. wydano na utrzymanie szkół kwotę: 1447501,00zł.
w tym:

- na Oddział Przedszkolny – 139143,00zł.

- na Szkołę Podstawową    -  908857,00zł.

- na Gimnazjum                 -  399501,00zł.

Stan bazy lokalowej można uznać za stabilny. Okresowo przeprowadzane są kontrole techniczne i
remonty bieżące. Szkoła posiada niezbędny sprzęt dydaktyczny, komputerowy i sportowy. Wyposa-
żenie w pomoce dydaktyczne nie jest wystarczające i konieczne byłyby dodatkowe środki na dopo-
sażenie szkoły w pomoce dydaktyczne szczególnie pracownia komputerowa. W szkole pracuje 22
nauczycieli (16,20 etatu). Nauczyciele stale podwyższają awanse zawodowe i doskonalą się zawo-
dowo w ramach szkoleń wewnętrznych i zewnętrznych. 

Uczniowie  szkoły korzystają z pomocy materialnej. W omawianym roku szkolnym stypendia i za-
siłki szkolne otrzymało 29 uczniów na łączną kwotę 15593,00zł. Z dofinansowania do obiadów
skorzystało w 2016r. 46 uczniów, a w 2017r. 52 uczniów. Na dowożenie dzieci wydatkowano w
2016r. 124743,00zł.

W omawianym roku szkolnym egzamin gimnazjalny zdawało  12  uczniów.  Uczniowie  uzyskali
średni wynik wyższy niż średnia krajowa z języka polskiego, części przyrodniczej i języka rosyj-
skiego i nieznacznie niżej średniej krajowej z części humanistycznej i matematyki.

Uczniowie uczestniczą też w konkursach organizowanych przez Podlaskiego Kuratora Oświaty. Do
szczebla rejonowego w szkole podstawowej zakwalifikowanych zostało 2 uczniów z języka rosyj-
skiego i 2 uczniów z języka białoruskiego oraz w gimnazjum 1 uczeń z języka polskiego i 1 uczeń z
języka białoruskiego. Uczniowie uczestniczą też w konkursach artystycznych i zawodach sporto-
wych na etapie powiatowym i wojewódzkim. 

 Informacja Dyrektora Szkoły została przyjęta   przez Radę.

Do punktu 5



   Wójt  Gminy  Leon  Małaszewski   poinformował  o  swej  działalności  między  sesjami.

Na wstępie podkreślił, że ostatnia sesja odbyła się miesiąc temu i w związku z tym  nie udało się

zrealizować  zbyt wielu  wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji.

Drogi gminne w najbliższych dniach będą nawożone żwirem i równane. Żwir będzie kupowany,

gdyż własnego żwiru gmina nie posiada. Dostępny obecnie surowiec jest niestety złej jakości.

Wniosek radnego wsi Jelonka Pana Jana Czmiel dotyczący naprawy zastawki na rzece Orlanka oraz

likwidacji tam  bobrowych został skierowany do  Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń

Wodnych w Białymstoku. 

Wnioski dotyczące wycinki drzew na drogach powiatowych zostały przesłane do Powiatowego Za-

rządu Dróg w Hajnówce. Ponadto do Zarządu Dróg przesłano też wniosek radnego Michała Kot do-

tyczący przebudowy ulicy w miejscowości Istok.

Wójt poinformował, że droga Jagodniki - Istok jest obecnie przejezdna i nie przewiduje się jej gene-

ralnej naprawy,natomiast przewidziane są naprawy doraźne.

Realizując wniosek Radnego Włodzimierza Misiejuka  złożono projekt do Narodowego Programu

Przebudowy Dróg Lokalnych. Wyniki naboru będą znane po 30 listopada 2017r. 

Realizacja wniosku dotyczącego budowy przystanku autobusowego przy Szkole Podstawowej w

Dubiczach Cerkiewnych została przełożona na rok następny ze względu na wysoki koszt i brak

środków w tegorocznym budżecie.

Wójt poinformował, że razem ze Starostą Hajnowskim spotkał się z mieszkańcami Starego Kornina

w sprawie  dostarczania przez Biogazownię energii cieplnej na potrzeby prywatnych odbiorców

oraz budynków użyteczności publicznej  w tej miejscowości. Chęć podłączenia wyraziło 40 odbior-

ców. Wartość inwestycji szacuje się na 1,5 mln. złotych. Udział własny w wykonaniu inwestycji to

15%. Każdy odbiorca musiałby zatem wnieść wkład własny w wysokości ok.  6000,00zł. 

 Informacja Wójta Gminy została przyjęta   przez Radę.

Do punktu 6

Radny  sołectwa Witowo  Pan Wieczysław Korch  zgłosił wniosek dotyczący wycięcia świerków 

na drodze gminnej Witowo Pasieczniki Małe (koło posesji Michała Małmyszko) oraz zapytał czy 

będą wykonane zjazdy z drogi powiatowej Witowo – Długi Bród. Ponadto zapytał też o przewidy-

wany termin rozpoczęcia remontu świetlicy wiejskiej w Witowie.     

Pan Mikołaj Czykwin radny wsi Dubicze Cerkiewne zaproponował wysłać zapytania do miesz-
kańców wsi Dubicze Cerkiewne w sprawie scalenia gruntów w  tej miejscowości 

Wniosek Pana Mikołaja Holonko radnego wsi Jagodniki w sprawie:

- remontu świetlicy wiejskiej w Jagodnikach



- oznakowania drogi Jagodniki – Dubicze Osoczne

- odkrzaczenia drogi powiatowej Jagodniki – Stary Kornin

Wniosek Pana Mikołaja Rybak radnego wsi Tofiłowce w sprawie:

- remontu drogi Tofiłowce - Rutka

Wniosek Pana Andrzeja Karpik  radnego sołectwa Długi Bród w sprawie:

- dowiezienia żwiru na drogę  gminną Długi Bród – Pasieczniki Małe

- likwidacji tam bobrowych na kanale głównym – Istok w rejonie Witowo – Pasieczniki Małe

Wniosek Pana Wiktora Kendyś   radnego sołectwa Starzyna w sprawie:

- ustawienia znaków drogowych na drodze do Górnego Grodu

- naprawa drogi w kierunku Klakowa

- dowieźć żwiru na drogę w miejscowości Wygon

- remontu drogi Starzyna – Długi Bród

- odebrania diet sołtysom i wypłacanie ich tylko tym sołtysom, którzy będą uczestniczyć w sesjach
Rady Gminy

Wniosek Pana Włodzimierza Misiejuk   radnego wsi Dubicze Cerkiewne w sprawie:

- ustawienia pozostałych przystanków na drodze wojewódzkiej Kleszczele - Hajnówka

Wniosek Pana Jana Czmiel radnego wsi Jelonka w sprawie:

- odkrzaczenia drogi Jelonka - Czechy Orlańskie

- rozebrania tam bobrowych na rzece Orlanka

- dowieźć żwiru na drogę gminną Czechy Orlańskie - Grabowiec

Wniosek Pani  Niny Oksentiuk radnej wsi Stary Kornin w sprawie:

- rozebrania tam bobrowych na rowach w rejonie miejscowości Stary Kornin

- nie zabierania diet sołtysom

Wniosek Pani  Szimoniuk Walentyny radnej wsi Grabowiec w sprawie:

- właściwego równania dróg gminnych

- ogrodzenia placu przy świetlicy wiejskiej w Grabowcu

- możliwości korzystania ze świetlicy wiejskiej w Grabowcu w okresie ferii szkolnych

- naprawy wjazdu na drogę do przystanku autobusowego w Grabowcu

- wyasfaltowania pozostałych ulic w Grabowcu 

Wniosek Pana Jerzego Karpiuk radnego wsi Werstok w sprawie:

- naprawy drogi we wsi Wojnówka i Starzyna(wyrwy)

- wyrównania drogi zagumiennej w Werstoku

- stanu remontu świetlicy wiejskiej w Wojnówce

Wniosek Pana Jana Leoniuk radnego wsi Rutka w sprawie:

- całonocnego włączenia światła w okresie Świąt Bożego Narodzenia

- naprawy zjazdu z drogi powiatowej Grabowiec – Rutka w kierunku Dubicz Cerkiewnych

Do punktu 7



do ppkt. 1

Projekt uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Projekt został
omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała Nr 22.148.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 listopada 2017 roku

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Do ppkt. 2

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy opłat za zbiorowe zaopa-

trzenie w wodę na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne. Projekt został omówiony na komisji,  pytań 

nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała Nr 22.149.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 listopada 2017 roku

w sprawie   zatwierdzenia taryfy opłat  za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie

Gminy Dubicze Cerkiewne.

Do ppkt. 3

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie  uchwalenia taryfy opłat dla 

zbiorowego odprowadzania nieczystości ciekłych do oczyszczalni ścieków na terenie Gmi-

ny Dubicze Cerkiewne. Projekt został omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt 

po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.



 Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła

uchwałę:

                                                          Uchwała Nr 22.150.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 listopada 2017 roku

w sprawie uchwalenia taryfy opłat dla zbiorowego odprowadzania nieczystości cie-

kłych do oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne

Do ppkt. 4

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar w Rodzinie  w Gminie Dubicze 

Cerkiewne na lata 2017 – 2022.  

Projekt został omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został 

poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła

uchwałę:

                                                          Uchwała Nr 22.151.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 listopada 2017 roku

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz

Ochrony Ofiar w Rodzinie  w Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2017 – 2022.  

Do ppkt. 5

 Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Projekt został omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został 

poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

 Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.



Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  Rada  Gminy  jednogłośnie  podjęła

uchwałę:

                                                          Uchwała Nr 22.152.2017

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 listopada 2017 roku

w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2017 rok 

Do punktu  8

Wójt odnosząc się do zgłoszonych wniosków stwierdził, że nie ma możliwości realizacji 

wszystkich wniosków. 

Odnośnie drogi Górny Gród - Klakowo stwierdził, że powołana zostanie komisja, która 

wypracuje wnioski do naprawy pogwarancyjnej tej drogi.

Droga Tofiłowce – Rutka została zgłoszona do współfinansowania przez Lasy Państwowe.

W sprawie rozbiórki tam bobrowych Gmina będzie interweniować do Wojewódzkiego Za

rządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Białymstoku. 

Odkrzaczanie i nawiezienie żwirem dróg gminnych będzie realizowane własnymi silami 

pracowników Urzędu Gminy.

Problem z wnioskami dotyczącymi scalenia polega na tym, że osoby mające grunty wy

sokiej klasy  nie chcą składać wniosków gdyż obawiają się, że w ramach scalenia mogą 

otrzymać ziemię gorszej jakości. Nie ma możliwości aby zmusić kogokolwiek do składania 

takiego wniosku.  

W celu wycięcia świerków w Witowie złożony zostanie wniosek do Starostwa Powiatowego

w Hajnówce w celu uzyskania pozwolenia na wycięcie drzew.

Zjazdy z drogi powiatowej Witowo – Długi Bród będą wykonywane we własnym zakresie.

Na remont świetlicy wiejskiej w Witowie została już podpisana umowa z Urzędem 

Marszałkowskim Województwa Podlaskiego i przygotowywany jest przetarg na wykonanie 

w/w remontu.

 Problem z równaniem dróg polega na tym, że brak jest specjalistycznego sprzętu do 

wykonywania tego typu robót.

Wójt stwierdził, że rzeczywiście świetlicę należy ogrodzić, a także dążyć do tego aby była 

szerzej  dostępna mieszkańcom wsi 



Wyasfaltowanie pozostałych ulic w Grabowcu wymaga natomiast zabezpieczenia środków 

w budżecie gminy.

Na remont świetlic trudno jest obecnie uzyskać środki unijne, natomiast remont ze środków 

własnych trudno będzie zrealizować ze względu na brak tych środków.

W najbliższym czasie nie planuje się wykonania dodatkowych przystanków autobusowych 

na drodze wojewódzkiej Kleszczele – Hajnówka.

Remont świetlicy w Wojnówce jest na ukończeniu. W okresie świat planowany jest wieczór 

kolęd w nowo wyremontowanej świetlicy.

Do punktu  9

Pan radny Korch zwrócił uwagę, że ze względu na ogromne potrzeby w zakresie remontu 

dróg należy zastanowić się nad kupnem własnej koparki.

Wójt odpowiedział, że wydobywanie żwiru przez Gminę nie jest rzeczą prostą, gdyż należy 

uzyskać koncesję na wydobycie żwiru.

Sołtys wsi Długi Bród zapytał czy Gmina dostała dofinansowanie na instalacje solarne i 

fotowoltaiczne.

            Do punktu  10

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym o godzinie 15:10 zamknął obrady

22 Sesji Rady Gminy.

   Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                               Jerzy Karpiuk

Sporządziła: Ludmiła Pietruczuk

     



                                                               

   


